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Beantwoording statenvragen PS 2018�875 

 

Aan de leden van provinciale staten 

 

Beantwoording schriftelijke Statenvragen statenlid D. Vreugdenhil 

CU over Subsidieregeling Kosten Opruimen Synthetisch Drugsafval 

 

Ingevolge het bepaalde in artikel 39 van het Reglement van Orde Provinciale Staten van Gelderland 

2017 doen wij u hieronder het antwoord van ons college op de vragen van D. Vreugdenhil 

toekomen. 

 

Inleiding van de vragensteller: 

In de PS�vergadering van 4 juli 2018 is gesproken over subsidie voor grondeigenaren die 

geconfronteerd zijn met drugsafvaldumpingen. Daarbij is met algemene stemmen motie 18M50 

aangenomen, waarin het college wordt gevraagd: 

� dit thema en het Gelderse belang voor een nieuwe subsidieregeling voor het verwijderen van 

drugsafval spoedig nogmaals nadrukkelijk onder de aandacht te brengen bij onze bestuurlijke 

partners, doch in elk geval bij de Staatssecretaris, het IPO en de leden van de Tweede Kamer 

� in te zetten op een onderhandelingsresultaat waarbij een financieel duurzame regeling tot stand 

komt waarin grondeigenaren binnen afzienbare tijd na constatering van de gedumpte drugsafval 

kunnen beschikken over de financiële middelen ter compensatie van de verwijderingskosten 

� Provinciale Staten in elk geval voor de eerstvolgende Najaarsnota te informeren over de voortgang 

van de onderhandelingen met het Rijk en � indien nodig � te komen met (tijdelijke) maatregelen om 

het beoogde effect voor grondeigenaren op korte termijn te faciliteren. 

In de Najaarsnota heeft uw college als reactie aangegeven: 

“Ons college zal zowel ambtelijk als bestuurlijk aandacht vragen voor het Gelderse belang voor een 

nieuwe subsidieregeling bij het Rijk. Hiernaast is het IPO momenteel namens de provincies 

betrokken bij het gezamenlijk met landelijke partijen opzetten van een duurzame regeling. Indien 

onvoldoende voortgang wordt geboekt in dit proces zal ons college zelf de bestaande 

subsidieregeling, in aangepast vorm, voortzetten voor gedupeerden van drugsdumpingen. ….” 

Op 30 oktober schreef uw college in antwoord op Statenvragen van dhr. Peters(1) : “Wij zien 

momenteel een goede kans dat er een structurele rijksregeling gaat komen die het inmiddels 
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afgelopen convenant zal vervangen” ook verwees u naar de begrotingbehandeling(2) in de Tweede 

Kamer(3) die inmiddels is geweest en helaas niet de zo gehoopte duidelijkheid heeft verschaft aan 

grondeigenaren. Gedupeerde grondeigenaren hebben geen concreet zicht op tegemoetkoming van 

de overheid voor de door hen gemaakt opruimkosten. 

 

De fractie van de ChristenUnie vindt het van het grootste belang dat onze inwoners weten wat ze 

van de overheid mogen verwachten ten aanzien van de tegemoetkoming in de kosten voor het 

opruimen van drugsafval. Niet alleen om de financiële kant van de zaak, maar ook omdat de 

regeling gedupeerden verplicht om aangifte te doen bij de politie en daarmee 

opsporingsmogelijkheden vergroot. Ook voorziet de regeling in het opruimen door een 

gespecialiseerd bedrijf, vanwege de grote gezondheidsrisico’s die verbonden zijn aan synthetisch 

drugsafval. Zonder een dergelijke regeling bestaat het risico dat gedupeerden overgaan tot het 

verplaatsen van het afval om daarmee opruimkosten te ontlopen. Andere provincies, zoals Zuid�

Holland en Drenthe zijn inmiddels overgegaan tot het opstellen van een eigen subsidieregeling. De 

fractie van de ChristenUnie zou graag zien dat de Provincie Gelderland 

deze regeling ook zo snel mogelijk opstelt en openstelt. Op basis hiervan stelt de ChristenUnie�

fractie u de volgende vragen: 

 

Vraag 1: 

Wat is de status van de onderhandelingen tussen IPO en het Rijk over een structurele 

regeling voor het subsidiëren van gemaakte kosten voor het opruimen van synthetisch 

drugsafval. 

 

Antwoord: 

De afgelopen drie jaar is er een tijdelijke landelijke subsidieregeling geweest die de provincies 

namens het Rijk hebben uitgevoerd. Door het verlopen van deze driejarige regeling is er momenteel 

geen rijksregeling voor de verwijdering van drugsafval na 1�1�2018. Alle provincies hebben in 2018 

bij het Rijk aangedrongen om een structurele regeling. 

Er zijn momenteel geen nieuwe ontwikkelingen in de onderhandelingen tussen het IPO en het Rijk. 

De laatste actie die is ondernomen is dat er een aanbiedingsbrief met het eindrapport van de 

stuurgroep ‘drugsdumpingen’ van het IPO gestuurd is aan de staatssecretaris van Infrastructuur en 

Waterstaat. Hierin wordt aandacht voor de bredere financieringsproblematiek gevraagd. Deze brief 

is in de Tweede Kamer behandeld, waarin nadrukkelijk gevraagd is voor een financiële oplossing van 

het Rijk voor gemeenten.  

Daarnaast verkent een interbestuurlijke werkgroep momenteel financiële en juridische 

mogelijkheden voor een landelijke duurzame financieringsoplossing. Dit op verzoek van het 

Bestuurlijk Omgevingsberaad (BOB). Deze werkgroep staat onder leiding van het IPO en is 

samengesteld uit vertegenwoordigers van VNG/P�10 gemeenten (het samenwerkingsverband van 

grote plattelandsgemeenten), provincies/IPO, het OM, de politie, de UvW en diverse ministeries.  In 

het voorjaar van 2019 zal deze werkgroep haar voorstel voor een duurzame financieringsoplossing 

gereed hebben en voorleggen aan het Bestuurlijk Omgevingsberaad.  
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Vraag 2: 

Is de inzet van het college van Gedeputeerde Staten nog steeds om particuliere 

grondeigenaren voor 100% tegemoet te komen in de kosten voor het opruimen van 

synthetisch drugsafval, zoals het IPO bij monde van Mw. van den Dries heeft laten weten 

op 17 juli jongsleden in de Gelderlander? 

 

Antwoord: 

Wij vinden nog steeds dat de (particuliere) grondeigenaren en de lokale overheden gecompenseerd 

moeten worden voor de kosten van het opruimen van synthetisch drugsafval. Daarom is er een eigen 

tussentijdse regeling opgesteld die naar verwachting per 3 mei 2019 in werking treedt. Het gaat 

hierbij om subsidie voor grondeigenaren ter compensatie van de afvalkosten die gemaakt worden 

vanaf 01�01�2018 om gedumpt drugsafval op te ruimen. Deze subsidieregeling is hetzelfde als de 

inmiddels beëindigde regeling, waarbij er aandacht is voor een eenvoudige aanvraag en een hoger 

maximaal subsidiebedrag (van max 10.000 naar maximaal 24.999) per dumping. Deze regeling 

voorziet in een tegemoetkoming van 50% van de subsidiëring van de kosten voor het opruimen van 

synthetisch drugsafval. Deze tussentijdse regeling helpt bij de overbrugging tussen de oude regeling 

en een eventueel landelijke duurzame financieringsoplossing. Het geld voor deze regeling komt uit 

de overgebleven middelen van de oude regeling. De regeling blijft bestaan totdat het geld van de 

regeling op is. De regeling moet ook gezien worden als een bijdrage van de provincie aan de 

problematiek in het buitengebied. 

Andere provincies die een soortgelijke regeling hebben zijn Utrecht, Zuid�Holland en Drenthe. De 

provincie Brabant gaat ook een eigen regeling opstellen, maar is hier nog niet mee begonnen. 

 

Vraag 3.  

Hoeveel budget is er voor Gelderland overgebleven uit de subsidieregeling voor de jaren 

2015/2016/2017, dat het college in kan zetten om een deel van de kosten voor een 

subsidieregeling voor 2018 te kunnen inzetten? 

 

Antwoord: 

Er is in totaal €255.680,� over van de oude subsidieregeling. Dit bedrag wordt gebruikt voor de 

eigen tijdelijke subsidieregeling. Het beschikbare geld is voldoende voor een volwaardige 

tussentijdse regeling. Dit op basis van cijfers en ervaringen van afgelopen jaren. Naar verwachting 

op 3 mei 2019 zal de eigen subsidieregeling opengesteld worden voor het subsidiëren van 

opruimkosten van drugsafval vanaf 01�01�2018. Ook voor 2019 en daarna zal deze regeling gelden, 

tot het bedrag van €255.680,� op is.  

 

Vraag 4.  

Hoeveel extra geld verwacht het college ter beschikking te moeten stellen voor een 

volwaardige subsidieregeling voor 2018? 
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Antwoord: 

Zie antwoord op vraag 3. 

 

Vraag 5. 

Is het college het met de fractie van de ChristenUnie eens dat het van belang is om ook al 

een subsidieregeling te hebben voor de kosten van het opruimen van synthetisch 

drugsafval in 2019, om daarmee duidelijkheid te verschaffen aan gedupeerden die vanaf 

01�01�2019 te maken krijgen met een dumping op hun grond? 

 

Antwoord: 

Zie antwoord op vraag 3. 

 

Vraag 6. 

Is het college bereid � gelet op het feit dat er nog geen deal met het rijk is – in navolging 

van de provincie Zuid�Holland een eigen regeling in het leven te roepen om daarmee 

helderheid te verschaffen aan gedupeerden over de mogelijkheden tot 

subsidieverstrekking voor de kosten van het opruimen van synthetisch drugsafval? 

 

Antwoord: 

Ja, zie antwoorden op vraag 2 en 3. 

 

Gedeputeerde Staten van Gelderland 

Clemens Cornielje � Commissaris van de Koning 

Pieter Hilhorst � secretaris 

 

 


